
Bylo nebylo 
     Za sedmero horami a devatero řekami v jedné chaloupce žila chudá máma se 
synkem Honzou. Jednou šel Honza do světa. Máma mu napekla plný baťoh buchet 
a vypravila na cestu. Najednou potkal stařečka. Byl to kouzelný stařeček, ale to 
Honza nevěděl. Nabídl dědečkovi buchty. Ten ochutnal a říká: ,,Vidím, Honzíku, 
že máš dobré srdce. A tak ti dám návrh. Co kdybychom si vyměnili baťohy? Dáš 
mi svůj se zbylými buchtami a já ti dám můj, vždyť je podobný.“ Honza souhlasil. 
Daleko nedošel a ještě večer se vrátil domů k mámě za pec. Dále žili ve velké bídě 
bez vyhlídky na nějaké zlepšení. Asi po roce někdo zaťukal. Když Honza otevřel, 
poznal, že je to dědeček, se kterými si vyměnili baťohy. Stařeček říká: ,,Honzíku, 
jdu se podívat, jak se ti daří.“ ,,Dědo, nestojí to za nic. Tak tak přežíváme, někdy 
máme i hlad.“ Dědeček spráskl ruce: ,,Proč nepoužíváš můj baťoh?“ Honza povídá: 
,,Byl těžký, neměl jsem chuť se s ním vláčet. Zahodil jsem ho kousek od místa, kde 
jsme se rozešli.“ Dědeček se chytil za hlavu: ,,Honzo, Honzo, to ses ani nepodíval, 
co v tom baťohu bylo?“ ,,To mě ani nenapadlo.“ A dědeček: ,,Vždyť byl plný 
zlata.“ V tomto místě vyprávění pohádky končí a vysvětlím, proč jsem touto 
pohádkou začal. 
     Téměř denně se setkávám s lidmi, kteří mají problémy a někdy velké. Nejen 
chudobu, ale i těžkosti zdravotní, velké starosti se vztahy a mnoho dalšího. Všichni 
jsou v podobné situaci jako Honza. Ale podobně jako on  mají blízko k řešení. Na 
rozdíl od Honzy jsou v situaci, kdy o baťoh, který by vše vyřešil, ještě nepřišli. 

     Ve dnech od pondělí 24. září do soboty 29. září proběhnou v Podmyči 
lidové misie. Během nich bude mimo jiné příležitost k adoraci. O co vlastně jde? 
Bude vystavena Nejsvětější Svátost a v ní je skutečně přítomen samotný 
Všemohoucí Živý Bůh. Každý k němu může přijít na audienci. Může předstoupit 
před svého Největšího Dobrodince a Pána a v tichosti mu přednášet všechny svoje 
problémy. Kdo toto už upřímně zkusil, zjistil, že to funguje. Ne že by nám zázračně 
Bůh přičaroval potřebné miliony nebo chybějící zdraví nebo vše další, co se nám 
zdá, že potřebujeme, ale dává nám jedinečnou možnost začít vidět, co prožíváme 
v nové a pravdivější a hlubší perspektivě. Setkání s Ježíšem při této audienci nabízí 
posilu, abychom dokázali nést svoje problémy a rozmotávat je od toho správného 
konce. 
Využijte tuto příležitost a předložte Nejvyššímu vše, co nesete ve svém srdci              
a jsem si jist, že my dáte za pravdu.  
     Jestli je pravda, co teď řeknu, a já tomu plně věřím, tak všichni kteří mají něco 
těžkého ve svém životě a neobrátí se s důvěrou ke Kristu, jsou v situaci toho 
Honzíka, který už předem odvrhl, co by řešilo všechny jeho problémy. 
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